
Protokół Nr XVI/2019

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim 

w dniu 30 grudnia 2019 r.

XVI Sesja szóstej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się 

30 grudnia 2019 r. w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego w Nowym Mieście Lubawskim przy ul.

Rynek 1. Ogłoszenie o sesji stanowi załącznik nr 1.

Obrady rozpoczęły się o godz. 1400,  a zakończyły ok. godz. 1500.

Obrady  były  rejestrowane  za  pomocą  urządzeń  nagrywających  obraz  i  dźwięk  oraz

transmitowane online za pośrednictwem strony.

Ad. 1 

Otwarcie XVI Sesji Rady Powiatu

Obrady otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Powiatu Kazimierz Wiśniewski.

Przewodniczący przywitał wszystkich przybyłych na sesję:

- radnych Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2),  

- Sekretarza Powiatu Ewę Kalisz - Górzkowską  

- Skarbnika Powiatu Sebastiana Kińskiego, 

- Radcę Prawnego Macieja Sikorskiego, 

- Przewodniczącego Warmińsko – Mazurskiego Szkolnego Związku Sportowego 

Wacława Wasielę,

- koordynatora sportu w Starostwie Powiatowym Mirosława Urbanowskiego

- kierowników jednostek organizacyjnych powiatu, szefów służb i naczelników 

Starostwa Powiatowego (lista obecności- załącznik nr 3).

Przed  przystąpieniem  do  realizacji  porządku  obrad,  Przewodniczący  Warmińsko  –

Mazurskiego  Szkolnego  Związku  Sportowego  Wacław  Wasiela  wręczył  Staroście

wyróżnienie. Na dorocznej Gali Warmińsko- Mazurskiego Szkolnego Związku Sportowego

podsumowano  mijający  rok  i  w  kategorii  „powiat”,  powiat  nowomiejski  zajął  pierwsze

miejsce. 

P. Mirek Urbanowski poinformował, że stosowne wyróżnienie otrzymał również Starosta. 

Starosta podziękował za wyróżnienie. Następnie wręczył p. Wasieli okolicznościowy puchar.

P. Wasiela i p. Urbanowski opuścili salę obrad.
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Ad. 2

Stwierdzenie quorum

Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że aktualnie w sesji uczestniczy 14 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Nieobecni byli radni: Jan Czapliński, Andrzej Lewandowski i Daniel Zdanowski.

Ad. 3

Powołanie Sekretarza obrad

Przewodniczący zaproponował, żeby Sekretarzem obrad był radny Wojciech Kozłowski. 

Przewodniczący zapytał czy radny wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. 

Radny Kozłowski wyraził zgodę.

Przystąpiono do głosowania. Raport z głosowania stanowi załącznik nr 4. Radny Kozłowski 

został powołany na Sekretarza obrad.

Ad. 4

Przyjęcie porządku obrad

Przewodniczący poinformował, że radni otrzymali porządek obrad (załącznik nr 5). 

Starosta odczytał wniosek o rozszerzenie porządku obrad (załącznik nr 6). 

Zapytał czy ktoś z radnych ma uwagi. Uwag nie było.

Przystąpiono  do  głosowania  w sprawie  przyjęcia  korekty  do  uchwały  w  sprawie  zmiany

uchwały nr II/16/2018 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 06 grudnia 2018

r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata

2019 – 2034 ze zm.

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 7. Korektę przyjęto.

Przystąpiono  do  głosowania  w sprawie  przyjęcia  korekty  do  uchwały  w  sprawie  zmiany

uchwały nr II/17/2018 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 06 grudnia 2018

r. w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2019 r. ze zm.

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 8. Korektę przyjęto.

Przewodniczący przedstawił porządek obrad po zmianach.

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad.

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 9. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco:

1. Otwarcie obrad XVI Sesji Rady Powiatu.

2. Stwierdzenie quorum.

3. Powołanie Sekretarza obrad.
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4. Przyjęcie porządku obrad.

5. Przyjęcie protokołu z XV Sesji Rady Powiatu. 

6. Sprawozdanie z prac Zarządu.

7. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych.

8.  Podjęcie  uchwały  w sprawie  zmiany  uchwały  nr  II/16/2018  Rady Powiatu  w Nowym

Mieście Lubawskim z dnia 06 grudnia 2018 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy

Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2019 – 2034 ze zm. (po korekcie)

9.  Podjęcie  uchwały  w sprawie  zmiany  uchwały  nr  II/17/2018  Rady Powiatu  w Nowym

Mieście  Lubawskim  z  dnia  06  grudnia  2018  r.  w  sprawie  uchwalenia  budżetu  powiatu

nowomiejskiego na 2019 r. ze zm. (po korekcie)

10. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych.

11. Sprawy różne.

12. Zakończenie obrad XVI Sesji Rady Powiatu.

Ad. 5

Przyjęcie protokołu z XV Sesji Rady Powiatu 

Sekretarz obrad XV Sesji Rady Powiatu Barbara Grzywacz poinformowała, że zapoznała się 

z protokołem i nie ma do niego zastrzeżeń. Radna wnioskowała o przyjęcie protokołu.

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia protokołu.

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 10. Przyjęto protokół nr XV/2019.

Ad. 6

Sprawozdanie z prac Zarządu 

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych sprawozdanie z prac Zarządu w okresie od 6 do 20

grudnia  2019  r.  oraz  protokoły  z  posiedzeń  Zarządu  w  dniach:  5  i  12  grudnia  2019  r.

(załącznik nr 11)

Przewodniczący poprosił o uzupełnienie sprawozdania.

Następnie przedstawił uzupełnienie sprawozdania:

- 11.12 – wizyta Prezydenta RP Andrzeja Dudy w Nowym Mieście Lubawskim;

-  13.12  –  konferencja  zorganizowana  przez  Powiatowe  Centrum  Pomocy  Rodzinie  pt.

„Przemoc wobec dziecka – trauma emocjonalna i jej wpływ na funkcjonowanie człowieka”;

spotkanie wigilijne w Cechu Rzemiosł Różnych i Przedsiębiorczości 

- 14.12 – jubileusz obchodów 100-lecia Polskiego Czerwonego Krzyża; spotkanie wigilijne

członków Polskiego Związku Wędkarskiego w Wąbrzeźnie, w którym uczestniczył Minister

Rolnictwa i Rozwoju Wsi Jan Ardanowski; spotkanie z okazji Dnia Seniora w Boleszynie;
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- 15.12 – jarmark bożonarodzeniowy; spotkanie wigilijne w Gminie Kurzętnik;

- 16.12 – spotkanie w ramach Partnerskiego Klubu Biznesu w Iławie;

- 16.12 – uroczyste przekazanie nowego pojazdu do przewozu osób dla Komendy Powiatowej

PSP; spotkanie wigilijne członków Uniwersytetu III Wieku;

-  17.12  –  spotkanie  wigilijne  Związku  Emerytów  i  Rencistów;  Wieczornica  harcerska  -

spotkanie opłatkowe, podsumowanie roku;

- 18.12 – wojewódzkie spotkanie opłatkowe; spotkanie wigilijne firmy p. Szynaka w Pałacu 

w Mortęgach; posiedzenie Rady Nadzorczej Szpitala Powiatowego;

- 19.12 – wigilia w Powiatowym Środowiskowym Domu Samopomocy i Warsztacie Terapii

Zajęciowej;  coroczna  narada  pracowników  Starostwa  Powiatowego  i  urzędów  gmin

odpowiedzialnych za sprawy obronne;

- 20.12 – posiedzenie Zarządu Powiatu; spotkania wigilijne w szkołach ponadpodstawowych;

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania. 

Radni nie mieli pytań.

Ad. 7

Wnioski, interpelacje i zapytania radnych

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś wnioski, interpelacje, zapytania.

Nikt się nie zgłosił.

Ad. 8

Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  nr  II/16/2018  Rady  Powiatu  w

Nowym  Mieście  Lubawskim  z  dnia  06  grudnia  2018  r.  w  sprawie  uchwalenia

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2019 – 2034 ze zm

(wraz z korektą)

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Skarbnik Powiatu Sebastian Kiński poinformował, że zmiany w WPF wiążą się ze zmianami

w budżecie, więc omówi dwie uchwały jednocześnie. Jeżeli chodzi o korektę, dotyczy ona

środków w wysokości 3 600 zł z przeznaczeniem na wyposażenie techniczne oraz wymianę

sprzętu  wykorzystywanego  podczas  działań  ratowniczych  prowadzonych  przez  KP  PSP

związanych z likwidacją skutków klęsk żywiołowych. 

Dochody budżetowe zmniejszają się ogółem o 982 zł, plan dochodów po zmianie wyniesie

44 664 620,22 zł. Plan wydatków zmniejsza się o 100 982 zł, plan wydatków po zmianie -

46 138 220,22 zł. 

Ważniejsze zmiany w planie dochodów dotyczą:
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-  zwiększenia  o kwotę  10 759 w gospodarce  gruntami  i  nieruchomościami  (uaktualnienie

planu dochodów z najmu i dzierżawy składników majątkowych)

- zmniejszenia o 29 997 zł w zadaniach z zakresu geodezji i kartografii (uaktualnienie planu

dochodów z tytułu opłat geodezyjnych)

- zwiększenia subwencji ogólnej o 15 548 zł;

-  zwiększenia  o  24 068  zł  w  rodzinach  zastępczych  z  tytułu  dotacji  za  wychowanków

pochodzących  z innych powiatów,  a  przebywających  w rodzinach  zastępczych  na terenie

naszego powiatu;

- zmniejszenia o 20 027 zł w działalności placówek opiekuńczo – wychowawczych z tytułu

dotacji za wychowanków pochodzących z innych powiatów, a przebywających w placówce

opiekuńczo - wychowawczej na terenie naszego powiatu;

- zmniejszenia o 20 000 zł wpływów z tytułu opłat i kar za korzystanie ze środowiska.  

Zmiany w planie wydatków dotyczą m.in.:

- zwiększenia w gospodarce gruntami i nieruchomościami o 20 000 zł z przeznaczeniem na

zakup energii;

- zmniejszenia o 29 997 zł w zadaniach z zakresu geodezji i kartografii

- zwiększenia o 57 552 zł w Starostwie Powiatowym z przeznaczeniem na wydatki bieżące

jednostki;

- zwiększenia o 11 510 zł w Domu Pomocy Społecznej (uaktualnienie planu dochodów)

- zmniejszenia o 45 119 zł w Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie (uaktualnienie planu

wydatków)

- zmniejszenia o 38 644 zł w rodzinach zastępczych (uaktualnienie planu wydatków)

- zmniejszenia o 71 245 zł w Domu Dziecka  (uaktualnienie planu wydatków)

- zmniejszenia o 20 000 wydatków przeznaczanych na ochronę środowiska.  

P. Kiński poinformował, że pozostałe zmiany dotyczą przeniesień pomiędzy paragrafami we

wszystkich  jednostkach  organizacyjnych  powiatu.  Następuje  zmniejszenie  deficytu.  Po

zmianie wyniesie on 1 473 600 zł. Przychody wyniosą 3 120 000 zł, rozchody - 1 646 400 zł. 

W zadaniach inwestycyjnych nie dokonuje się żadnych zmian,  pozostają  one na poziomie

7 426 711  zł.  Wydatki  majątkowe  również  pozostają  bez  zmian  i  wynoszą  7 426 711  zł.

Pozostałe wydatki majątkowe – 1 525 000 zł. Wydatki majątkowe ogółem - 8 961 711 zł.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań.

Przystąpiono do głosowania. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 12.

Uchwała nr XVI/102/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 13.



6

Ad. 9

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/17/2018 Rady Powiatu w Nowym

Mieście Lubawskim z dnia 06 grudnia 2018 r. w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 

nowomiejskiego na 2019 r. ze zm. (wraz z korektą)

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Poinformował, że zmiany zostały omówione przy

okazji WPF. Zapytał czy radni mają pytania do uchwały. 

Radny  Kozłowski  poprosił  o  wyjaśnienia  do  kilku  wydatków  budżetowych.  Zapytał  

o zwiększenie w gospodarce gruntami i nieruchomościami o 20 000 zł z na zakup energii - 

z czego wynika tak znaczny wzrost wydatków w końcówce roku.

P. Kiński wyjaśnił, że w tym paragrafie nie tylko jest energia, ale także energia cieplna, woda

i inne składniki. Zwiększenie planu wynika z tego, że nie ma pewności czy faktura za energię

cieplną  wpłynie  w  tym  roku  czy  w  przyszłym.  Środki  zabezpieczono  na  bieżący  rok

budżetowy. Wzrost nie wynika ze zwiększonych kosztów za energię.

Radny Kozłowski zapytał o zwiększenie wydatków w Starostwie Powiatowym o 57 552 zł  

w tym m.in.  na zakup materiałów i  wyposażenia – 40 000 zł,  zakup usług pozostałych –

13 000 zł, energia – 2 000 zł, opłaty za usługi telekomunikacyjne – 1 200 zł. Radny poprosił 

o wyjaśnienia do dwóch największych wzrostów: zakup usług pozostałych – 13 000 zł i zakup

materiałów i wyposażenia – 40 000 zł.

P.  Kiński  wyjaśnił,  że  zabezpiecza  się  m.in.  środki  na  przewidywane wydatki  związane  

z  zakupem  tablic  rejestracyjnych  oraz  druków  ścisłego  zarachowania  dla  Wydziału

Komunikacji i Transportu. W końcówce roku widoczny jest wzmożony ruch interesantów  

w  wydziale,  trudno  przewidzieć  jakie  będą  koszty,  dlatego  zabezpiecza  się  środki  na

ewentualną  potrzebę  zakupu  tablic  czy  druków  z  Wytworni  Papierów  Wartościowych.

Zakupy te dokonuje się na bieżąco, bo wiążą się one z określonymi kosztami.

Radny Kozłowski zapytał o zwiększenie w Powiatowym Urzędzie Pracy o 12 360 zł, w tym

zwiększenie na wynagrodzenia osobowe o  10 342 zł.

P. Kiński wyjaśnił, że są to środki na obsługę cudzoziemców tzn. wydawanie zezwoleń na

pracę dla osób z zagranicy.  Zabezpiecza się plan,  środki te raczej  nie będą wydatkowane

przez PUP.

Przewodniczący zapytał czy ktoś ma jeszcze pytania. Nikt się nie zgłosił.

Przystąpiono do głosowania.

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 14. 
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Uchwała nr XVI/103/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 15.

Ad. 10

Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych

Wniosków i zapytań nie było.

Ad. 11

Sprawy różne

Przewodniczący poinformował, że w styczniu będą uchwalane pracy Rady i komisji. Poprosił

o przedstawienie projektów i propozycji.

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos w sprawach różnych.

Radny Łydziński poruszył kilka kwestii. Powiedział, że także dziś, wchodząc do Starostwa

Powiatowego, można było zauważyć kolejkę przed Wydziałem Komunikacji i Transportu. To

trwa już dłuższy czas. Temat ten poruszono już na jednej z poprzednich sesji. Jest to za długi

okres, żeby p. Starosta nic nie zadziałał w tym temacie. To jest niedopuszczalne, żeby ludzie

całymi dniami stali w kolejce i tracili czas. Trzeba pilnie coś z tym zrobić. Kolejna sprawa

jaką poruszył radny dotyczy protokołów z posiedzeń komisji. Radny zapytał czy nie warto ich

zamieszczać na stronie BIP. Na stronie BIP jest co prawda informacja, że można przyjść do

Starostwa i zapoznać się z protokołami. Jednakże w dobie cyfryzacji i tzw. e-urzędów jest już

chyba czas na to, aby w tak prostej sprawie można było skorzystać z protokołów za pomocą

internetu, a nie musieć przychodzić do urzędu i tracić czas. Radny dodał, że taki jest jego

postulat  –  udostępniać  protokoły  z  posiedzeń  komisji  na  stronie  internetowej  wraz  

z protokołami z kontroli  Komisji  Rewizyjnej.  Radny dodał,  że ostatnie protokoły Komisji

Rewizyjnej są z 2017 r. Nie ma roku 2018 i 2019. Radny powiedział, że warto, aby na bieżąco

były te sprawy uzupełniane. Na zakończenie radny Łydziński nawiązał do poprzedniej sesji.

Powiedział, że podczas uchwalania budżetu wystąpił nieciekawy moment, kiedy radny chciał

zabrać  głos  i  był  z  tym problem.  Na szczęście  został  rozwiązany  pozytywnie,  ale  radny

postuluje, aby przy tak ważnych sprawach jak sprawy budżetowe, wprowadzić do porządku

obrad podpunkt: Dyskusja. Pozostałe punkty dotyczące uchwalania budżetu są w porządku,

ale  należy  dopisać  jeszcze  ten  właśnie  podpunkt.  Radny  dodał,  że  wspólne  posiedzenia

komisji wszystkiego nie załatwiają. Nie wszyscy muszą mieć jednakowe zdanie, gdyby tak

było,  dyskusja  byłaby zbędna.  Chodzi  też  o to,  aby wyborcy,  mieszkańcy powiatu,  mieli

możliwość  dowiedzenia  się  jakie  sprawy są  dyskutowane  w powiecie.  Radny  musi  mieć

możliwość uzasadnienia sposobu swojego głosowania. 
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Przewodniczący odparł,  że przy każdej uchwale,  każdy z radnych ma możliwość zabrania

głosu. 

Następnie zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 12

Zakończenie obrad XVI Sesji Rady Powiatu

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu Kazimierz Wiśniewski

zamknął obrady XVI Sesji szóstej kadencji Rady Powiatu.    

 Nagranie z sesji stanowi załącznik do protokołu.

Protokół sporządziła:                  Przewodniczący Rady Powiatu

             Anna Andrzejczak                           Kazimierz Wiśniewski
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